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<3, Conclusies van de coördinatiecommissie 
dd. 12 juni 1984 (Brief van de staats-
secretaris van Buitenlandse Zaken dd. 12 juni 
1984, nr.161959, met bijlage) 

Staatssecretaris Van Eekelen merkt op 
lt de voorbereiding van de a.s. Europese Raad in 

de vergadering van de REZ van vrijdag 
22 juni a.s. aan de orde zal komen. In de 
conclusies van de coördinatiecommissie die nu 
voorliggen, wordt op een aantal punten gesproken 
over nader ambtelijk overleg. Dit is inmiddels 
afgerond. Ten aanzien van punt 1.4 (toetreding 
Spanje) op blz.3 stelt hij een gewijzigde tekst 
voor. De passage die begint met "Nederland, 
hangende nader overleg" enz. tot het einde van 
punt 1.4 zou als volgt moeten worden gewijzigd: 
"Nederland is bereid Spanje tegemoet te komen 
door maatregelen te overwegen waardoor enige 
handelsverruiming in de eerste fase mogelijk 
wordt. In dat licht zal Nederland in de Raad 
trachten steun te verkrijgen voor de door 
Nederland voorgestelde formule die neerkomt op 
enige verlaging van de feitelijk op Spaanse 
produkten toegepaste compenserende heffing. 
Wanneer voor dit standpunt geen steun gevonden 
blijkt te worden, zou Nederland zich kunnen 
aansluiten bij een consensus op basis van de 
eerste versie van formule A in de ontwerp-
verklaring (geringe handelsverruiming).". Spreker 
zou voor de vergadering over dit onderwerp 
namelijk graag over meer onderhandelingsruimte 
beschikken. Het betreft hier de kwestie om op het 
gebied van groente en fruit voor Spanje na de 
toetreding toch enige•verlaging van de feitelijke 
op Spaanse produkten toegepaste compenserende 
heffing toe te staan. 

Minister Braks kan hiermee instemmen. 
Het is politiek belangrijk om op korte termijn op 
ae Spaanse voorstellen te reageren. Het betreft 
hier echter een principiële kwestie. Spanje wil 
voor zijn gevoelige produkten een systeem van 
invoercontingenten. Spreker heeft zich daartegen 
steeds verzet. Als land met een grote export zal 
Nederland daarvan de nadelige gevolgen 
ondervinden. Bovendien kan het toestaan van 
sntingenten aan Spanje betekenen dat het vrije 

handelsverkeer voor landbouwprodukten in de EG 
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een minder vanzelfsprekende zaak wordt en zelfs 
leiden tot een geleidelijke afbraak van dat 
verkeer. De Europese Commissie is echter niet 
bereid om op dit punt te sterk de nadruk te 
leggen. Spreker oppert de mogelijkheid van 
eenzelfde soort compromis als terzake bij de 
Griekse toetreding is bereikt. Hij pleit ervoor 
dat Nederland vasthoudt aan zijn principiële 
opstelling, maar gezien het politieke belang van 
de toetreding van Spanje, gaat hij ermee akkoord 
dat er in de eerste fase enige handelsverruiming 
mogelijk wordt. Mocht voor de Nederlandse 
opstelling echter onvoldoende steun zijn, dan 
vraagt spreker zich af of Nederland zich dan al 
direct zal moeten aansluiten bij een consensus op 
basis van de- eerste versie van formule A in de 
ontwerp-verklaring. Staatssecretaris Van Eekelen 
zegt hierover nader overleg toe. Minister Braks 
hecht eraan dat dit overleg met hem persoonlijk 
wordt gevoerd. 

Minister Ruding waarschuwt tegen te 
grote tegemoetkomendheid van de EGL ten gunste van 
niet-lidstaten, zoals Spanje en Portugal en de 
Middellandse-Zeelanden. Het kan politiek 
belangrijk zijn bepaalde landen te steunen, maar 
spreker heeft de indruk dat Buitenlandse Zaken 
dat politieke belang te veel voorop stelt en niet 
voldoende aandacht heeft voor de financiële 
gevolgen. Het is toch van belang al dergelijke 
soort maatregelen te zien in het kader van de 
algemene financiële problemen van de EG. Meer 
geld voor de genoemde landen betekent een 
vergroting van de budgettaire en financiële 
problematiek. Ook waarschuwt hij ertegen om de 
gevolgen van concessies die door de politiek 
worden gewenst, af te schuiven op de Europese 
Investeringsbank. De EIB is een goed 
functionerende instelling, maar wil niet een 
instrument worden voor derde landen. Daarom moet 
de EIB als minimumeisen ten minste die 
voorwaarden stellen die ook worden gesteld bij 
kredieten aan de lidstaten van de EG. Anders zou 
het functioneren van de EIB in gevaar komen. Tot 
slot merkt spreker op dat niet te veel moet 
worden gerekend op de bereidheid van de EIB voor 
het verstrekken van steeds nieuwe grote kredieten. 

Minister Braks merkt naar aanleiding 
van de laatste alinea van punt 1.4 op dat hij 
bezorgd is over de situatie dat Spanje enerzijds 
een uitzonderingspositie vraagt en anderzijds van 
de EG een financiële tegemoetkoming verlangt. 
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Minister Van Aardenne merkt op dat de 
positie ten aanzien van de landbouwsector bij de 
Spaanse toetreding hem niet geheel duidelijk is. 
In Spanje heerst de mening dat de EG op agrarisch 
gebied voor Spanje belemmeringen opwerpt. Daarom 
^eemt. dat land tegenmaatregelen op het gebied van 
-de industries 

Minister Braks merkt op dat Spanje een 
uitzonderingspositie wil ten aanzien van de 
toepassing van het marktordeningsmechanisme, 
omdat het EG-landbouwsysteem daar nog niet kan 
worden toegepast. 

Minister Van den Broek merkt op dat 
Buitenlandse Zaken bij de toetreding van Spanje 
zeker niet alleen op de politieke kant van de 
zaak let. De voorwaarden die door de EG worden 
gesteld bij de toetredingsonderhandelingen zijn 
echter zeer hard. In het bijzonder het feit dat 
Spanje buiten het visser ij akkoord wordt gelaten, 
brengt dat land in grote moeilijkheden. Tijdens 
het bezoek van de minister-president en hemzelf 
aan Spanje is dat duidelijk naarvoren gekomen. 
Van Nederlandse zijde is toen verklaard dat 
ernaar zal worden gestreefd het onderhandelings
proces een nieuwe impuls te geven. Momenteel 
wordt over de toetredingsdossiers nog apart 
onderhandeld en Spanje wil graag dat het hele 
pakket tegelijk ter tafel komt, zodat 
compromissen mogelijk worden. Het huidige Spaanse 
kabinet is er veel aan gelegen om de toetreding 
te realiseren. Binnenlands politiek staat het 
echter onder grote druk door de slechte 
economische situatie, de problemen rond de 
autonome regio's en het NAVO-lidmaatschap. 
Wanneer er in Spanje de indruk zou ontstaan dat 
het land niet welkom zou -zijn bij de EG, zou dit 
grote intern politieke gevolgen kunnen hebben. 
Dat is geen reden om op economisch gebied 
vrijgevig te zijn, maar geeft wel het politieke 
belang van de toetreding aan. 

Staatssecretaris De Graaf merkt ten 
aanzien van toepassing van het zg. woonland
beginsel bij de betaling van kinderbijslag op dat 
in de Tweede Kamer erop is aangedrongen dit 
uitsluitend in EG-verband op te lossen. 

Staatssecretaris Van Eekelen merkt op 
dat de kans op een gemeenschappelijk standpunt 
over dit onderwerp voorlopig te verwaarlozen is. 
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De minister-president is van mening dat 
een onderscheid zou moeten worden gemaakt tussen 
de situatie binnen de EG en die ten aanzien van 
derde landen. Overleg tussen Sociale Zaken en 
Werkgelegenheid en Buitenlandse Zaken lijkt 
wenselij k. 

Minister Ruding hecht eraan dat aan 
adviezen van het Europese Rekenhof en in het 
bijzonder aan dat over het begrotingstekort 1984 
van de EG ruime aandacht wordt besteed. Een 
tijdens de Europese Raad in Stuttgart aan het 
Europese Rekenhof gevraagd advies is tijdig 
uitgebracht, maar er is nauwelijks aandacht aan 
besteed. Het is van belang te letten op de 
financiële beheersing in de EG. Aangezien de 
Europese Commissie minder geneigd is om naar de 
adviezen van het Europese Rekenhof te kijken, 
omdat die instantie de Commissie regelmatig 
bekritiseert, ligt hier misschien een taak voor 
ons land. 

Staatssecretaris Van Eekelen stemt 
ermee in dat meer aandacht zou moeten worden 
besteed aan de adviezen van het Europese 
Rekenhof. Hij wijst er echter op dat er nu een 
discussie gaande is of dit orgaan niet te ver is 
gegaan door zich te gaan bezighouden met een 
aantal juridische zaken. Minister Ruding deelt 
die mening. 

Minister Braks merkt op dat de Europese 
Commissie maandag 18 juni a.s. uitspraak zal doen 
over de Duitse MCB/BTW-maatregelen. Het betreft 
hier een ernstige zaak, waarbij een lidstaat in 
feite wil terugkomen op eerder genomen besluiten 
en door middel van nationale maatregelen de 
EG-maatregelen wil compenseren. Nederland moet 
hierbij erg omzichtig te werk gaan, aangezien de 
Bondsrepubliek onze belangrijkste handelspartner 
is. De Duitse maatregel zal niet geheel kunnen 
worden tegengehouden, maar spreker zal wel 
proberen deze zo veel mogelijk af te zwakken. In 
eerste instantie moet de Europese Commissie hier 
optreden. Spreker overweegt echter in de 
Landbouwraad van 18 juni a.s. onder het agenda
punt diversen zijn zorg over de huidige situatie 
te uiten. Vooral het niet-communautaire karakter 

- uit de voorgestelde maatregelen spreekt, is 
zorgelijk. Op alle niveau's moet er dan ook tegen 
in worden gegaan. In de Bondsrepubliek wordt 
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gewerkt met onjuiste berekeningen van de 
inkomensachteruitgang van de Duitse boeren. 
Landbouw en Visserij probeert nu die berekeningen 
na te gaan. Tot slot merkt spreker op dat nieuwe 
Duitse maatregelen het Nederlandse besluit ten 
aanzien van de compensatie van de MCB-afbraak 
onder druk kunnen zetten. 

De minister-president is het eens met 
het betoog van minister Braks en onderstreept dat 
in Brussel deze kwestie extra onder de aandacht 
moet worden gebracht. 

Minister Braks merkt op dat veel 
lidstaten tegen de Duitse maatregelen zijn, maar 
geen enkel land dit aan de orde wil stellen. 

De minister-president stelt voor de 
conclusies te aanvaarden met dien verstande dat: 
1° van punt 1.4 (Toetreding Spanje) op blz.3 de 

tekst achter het tweede en derde gedachten-
streepje wordt vervangen door de tekst die de 
staatssecretaris van Buitenlandse Zaken ter 
vergadering heeft voorgesteld. Daarbij is 
aangetekend dat mocht er voor het Nederlandse 
standpunt geen steun worden gevonden, eerst 
overleg met de minister van Landbouw en 
Visserij zal worden gevoerd, alvorens 
Nederland zich zal kunnen aansluiten bij een 
consensus op basis van de eerste versie van 
formule A in de ontwerp-verklaring; 

2° tussen Buitenlandse Zaken en Sociale Zaken en 
Werkgelegenheid overleg zal worden gevoerd 
over het zg. woonlandbeginsel. 

De raad stemt hiermee in. 

3 e. Debat in de Tweede Kamer over de eventuele 
plaatsing van kruisvluchtwapens in Nederland 

Minister Van den Broek complimenteert 
de minister-president met de goede afloop van het 
debat over de kruisvluchtwapens. Op zijn 
ministerie worden nu de reacties in de Sowjetunie 
gevolgd. ín de Russische media wordt de nadruk 
vooral gelegd op het uitstel van de beslissing. 
Waarschijnlijk zal de Sowjetunie zich vooralsnog 
meer richten op andere landen die op korte 
termijn verdere beslissingen moeten nemen. 
Nederland zal nu eerst afwachten. Naar aanleiding 
van het besluit zullen de NAVO-partners worden 
ingelicht. Over bilateraal contact met de 
Sowjetunie wordt nog intern overlegd. 


